

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksujen indeksitarkistukset vahvistettiin

opetus- ja kulttuuriministeriö 28.11.2025 11.24

Tiedote

Varhaiskasvatusmaksuihin ja tuloarajoihin on tehty indeksitarkistukset. Varhaiskasvatuksesta perittävä enimmäismaksu on elokuun 2026 alusta alkaen 335 euroa ja alin perittävä maksu 32 euroa. Toisesta lapsesta perittävä maksu on enintään 40 prosenttia ensimmäisen lapsen maksusta eli enintään 134 euroa. Seuraavien lasten maksu on 20 prosenttia nuorimman lapsen maksusta.

Indeksitarkistukset asiakasmaksuun ja tuloarajoihin tehdään joka toinen vuosi varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista annetun lain nojalla.

Varhaiskasvatuksesta perittävä asiakasmaksu määräytyy perheen koon ja tulojen sekä lapsen varhaiskasvatuksessa viettämän ajan perusteella.

Maksua määritettäessä otetaan tuloina huomioon lapsen, hänen vanhemman tai muun huoltajan sekä näiden kanssa yhteistaloudessa elävän henkilön veronalaiset ansio- ja pääomatulot sekä verosta vapaat tulot.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksulaki ei koske yksityisesti järjestettävää varhaiskasvatusta.

Lisätietoja: opetusneuvos Tarja Kahiluoto, puh. 02953 30386

- - - - -

[Opetus- ja kulttuuriministeriön ilmoitus indeksillä tarkistetuista varhaiskasvatuksen asiakasmaksuista](#) (1028/2025)

[Asiakasmaksulaki](#) (1503/2016)

[Varhaiskasvatuksesta perittävät asiakasmaksut](#) (opetus- ja kulttuuriministeriö)

Opetus- ja kulttuuriministeriö | okm.fi | info.okm@gov.fi